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Protokół Nr VI/2011
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 20 lutego 2011 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie przekazania w drodze umowy Stowarzyszeniu Rozwoju i Promocji Gminy Sitno i Okolic
  C.L. prowadzenia Szkoły Podstawowej w Cześnikach,
- w sprawie przekazania w drodze umowy Stowarzyszeniu Rozwoju i Promocji Gminy Sitno i Okolic 
C.L. prowadzenia Szkoły Podstawowej w Sitno Kolonii,
- w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2011 rok.

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Biłant Marek
2. Borowiec Andrzej
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Mazurek Janusz
6. Mazurek Jerzy
7. Niedźwiedź Zygmunt
8. Ostapińska Dorota
9. Palikot Piotr
10. Pawlicha Bogdan
11. Stefańczuk Zbigniew
12. Szajnoga Marek
13. Tarkot Alina
14. Tukiendorf Edward
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Radni nieobecni: 

1. Kozak Leszek

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  VI  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 
Jolantę Hryciuk oraz przybyłych na obrady sesji sołtysów.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 13³°.

Ad. 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

        Przewodniczący  Rady  Gminy  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził, 
że  w obradach uczestniczy  14  Radnych  co  stanowi  niezbędne  quorum potrzebne 
do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając  czy 
są do niego uwagi.
Pan  Sekretarz  poinformował  o  dodatkowych  uchwałach  dotyczących  –  zasad 
konsultacji  programu  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  odstąpienia 
od przetargu w sprawie dzierżawy gruntu w Bożym Darze oraz zmian w budżecie 
Gminy na 2011 rok..
Pan  Piotr  Palikot  zwrócił  uwagę,  że  wydzierżawienie  działki  w  Bożym  Darze 
powinno nastąpić na czas nieoznaczony i na czas nie krótszy niż 5 lat.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że decydowały będą zapisy w umowie dzierżawy. Wysokość 
zaproponowanej opłaty decydować będzie o wyborze oferty.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  porządek  obrad  z  proponowanymi 
dodatkowymi uchwałami jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by w skład Komisji  Uchwał 
i  Wniosków  weszli  nw.  Radni:  Antoni  Gazda,  Zygmunt  Niedźwiedź  i  Janusz 
Mazurek.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Podjęcie uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 13 Radnych.
Pan Antoni Gazda odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  VI/33/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  20  lutego  2011  r. 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązkowego przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała  Nr  VI/34/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  20  lutego  2011  r. 
w sprawie przekazania w drodze umowy Stowarzyszeniu Rozwoju i Promocji 
Gminy Sitno i Okolic C.L. prowadzenia Szkoły Podstawowej w Cześnikach.
Pan Sekretarz poinformował, że jest pozytywna opinia Kuratora Oświaty.
Gmina będzie próbować odzyskać środki na odprawy dla nauczycieli z art. 20 
Karty Nauczyciela.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  uwagę,  że  MEN  chce  poprzez 
samorządy zlikwidować Kartę Nauczyciela.
Pan  Andrzej  Juszczak  poinformował,  że  rozmawiał  z  byłym pracownikiem 
Kuratorium  Oświaty,  który  stwierdził,  że  prawdopodobnie  obecne 
przekształcenia szkół mogą doprowadzić w przyszłości do przejęcia tych szkół 
przez  osoby  fizyczne.  Pan  Sekretarz  sam  stwierdził,  że  Stowarzyszenie 
przeanalizuje, czy opłaca się prowadzenie szkoły.
Następnie Pan Juszczak zapytał ile wynosi subwencja oświatowa na 1 ucznia 
w Gminie Sitno.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  subwencja  wynosi  ok.  7.000,-zł  na  ucznia. 
Natomiast  osoba  fizyczna  w  myśl  przepisów  nie  może  prowadzić  awansu 
zawodowego nauczycieli.  Stowarzyszenie  musi  zastanowić się  nad globalną 
kwotą na prowadzenie szkoły i tak ustalić wynagrodzenia, żeby wystarczyło na 
energię,  gaz itp.  W Zamościu klasy w szkołach podstawowych liczą po 24 
uczniów  a  w  szkołach  średnich  po  34  uczniów  i  na  prowadzenie  szkół 
wystarcza subwencja oświatowa.
Pan  Andrzej  Juszczak  stwierdził,  że  chciał  tylko  zwrócić  uwagę, 
że przekształcenie szkół może doprowadzić do ich prywatyzacji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  w  Konstytucji  R.P.  Jest 
zapewniona  bezpłatna  nauka.  Natomiast  może  nastąpić  obniżenie  poziomu 
nauczania.  W przyszłości  mogą  też  wyniknąć  inne  propozycje  rozwiązania 
funkcjonowania  szkół.  W  Gminie  Sitno  w  niektórych  szkołach  jest  trzech 
uczniów na jednego nauczyciela.
Pan Wójt stwierdził, że trzeba spojrzeć realnie na funkcjonowanie samorządu 
gminy. Szkoły w Sitnie, Kol. Sitno i Kornelówce leżą bardzo blisko siebie.
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Innym problemem jest funkcjonowanie ODR – w planie na 2012 r.  nie ma 
ujętej  wystawy  rolniczej,  odkładane  jest  zakończenie  budowy  hotelu, 
są problemy z utrzymaniem pracowników.
Natomiast jeżeli chodzi o oświatę, to Gmina dokłada do niej prawie 4 mln. zł.
Gmina  Sitno  jest  liderem  w  reorganizacji  oświaty.  Trzeba  dziękować 
Stowarzyszeniu za to, że przejmuje te szkoły. Ważna jest też forma współpracy 
z dyrektorami.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  uwagę,  że  kiedyś  sam  proponował 
utworzenie jednego gimnazjum w Gminie – w Sitnie. Obecnie byłoby o wiele 
mniej nauczycieli, nie byłoby tylu problemów.
Pan  Sekretarz  zauważył,  że  nauczyciele  są  bardzo  dobrze  traktowani  – 
wprowadzone dodatkowe dwie godziny nie  mogą iść  na ramowe programy 
nauczania. Są dwie kategorie nauczycieli – uczących małe klasy i klasy liczne.
W klasach małych poziom nauczania powinien być wyższy, ale jest różnie.
Być może w Sitnie w przyszłości też nie będzie szkoły podstawowej,  gdyż 
kosztuje  ona  800  –  900  tysięcy  złotych  rocznie,  podczas  gdy  dwie  szkoły 
stowarzyszeniowe kosztują 900 tysięcy złotych.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zapytał  co  Komisja  Oświaty  ma  do  powiedzenia 
na temat przekazania Stowarzyszeniu tych dwóch szkół.
Pan Marek Biłant stwierdził, że jest to w chwili obecnej jedyne wyjście. 70 % 
gmin zgłasza ten sam problem – nie mają pieniędzy na prowadzenie szkół.
Pan Marek Szajnoga zapytał czy zatrudnianie nauczycieli najniższego szczebla 
nie będzie się odbijało na wiedzy dzieci.
Pan Sekretarz zauważył,  że nie wiadomo, czy wszyscy ci  nauczyciele będą 
zatrudnieni.  W Stowarzyszeniu nauczyciele  stażyści  są  wyżej  ustawieni  niż 
w Karcie Nauczyciela.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
Uchwały Nr VI/34/2011.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 6 głosach za, 0 przeciw 
i 7 głosach wstrzymujących. 

3) Uchwała  Nr  VI/35/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  20  lutego  2011  r. 
w sprawie przekazania w drodze umowy Stowarzyszeniu Rozwoju i Promocji 
Gminy Sitno i Okolic C.L. prowadzenia Szkoły Podstawowej w Sitno Kolonii.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 6 głosach za, 0 przeciw 
i 7 głosach wstrzymujących. 

4) Uchwała  Nr  VI/36/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  20  lutego  2011  r. 
w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i  podmiotami wymienionymi w art.  3 ust.  3 ustawy z dnia 
24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie, 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji.
Uchwała została podjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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5) Uchwała  Nr  VI/37/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  20  lutego  2011  r. 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok.
Pan Wójt wyjaśnił, że od 1 stycznia 2011 r. zmieniła się stawka VAT z 22 na 
23 % w wyniku czego doszło do zmiany kwoty zapłaty za modernizację stacji 
wodociągowej w Sitnie. Kwota ta wzrosła o 7 tysięcy złotych.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  czy  ta  sytuacja  dotyczyć  będzie  również 
kanalizacji.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Gmina  te 23 % podatku VAT w całości odzyska. 
Zmienił się tylko zakres rzeczowo-finansowy zadania o 1 %. Podobnie będzie 
w sytuacji sieci wod-kan w Jarosławcu.
Natomiast  najprawdopodobniej  nie  odzyska  się  VAT-u  za  oczyszczalnie 
przydomowe.
Pan Marek Szajnoga zapytał ilu mieszkańców korzysta z ujęcia wody w Sitnie 
i ska taka wysoka kwota zapłaty za modernizację.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  z  ujęcia  korzysta  Sitno,  Horyszów Polski,  Kol. 
Sitno i Janówka. W ramach zadania wymieniono 2 nowe zbiorniki zewnętrzne, 
wybudowano nowy budynek wraz zapleczem.
Pan Wójt dodał, że koszty są na pewno dosyć duże, ale taka kwota wynikła 
z przetargu.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
Uchwały Nr VI/37/2011.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

Przedstawione przez Wójta Gminy Sitno Pana dr inż. Kajetana Protasa sprawozdanie 
dotyczyło:

1. Podsumowania budowy Domu Kultury w Sitnie (zapłata za obiekt),
2. Funkcjonowania Gospodarstwa Pomocniczego,
3. Wydarzeń kulturalno-sportowych,
4. Wyborów delegatów do Izby Rolniczej – 3 kwietnia 2011 r.,
5. Funkcjonowania Gminnej Spółki Wodnej w Sitnie,
6. Budowy elektrowni wiatrowych,
7. Pomocy dla Państwa Zimków (Boży Dar),
8. Spotkań sołeckich (wybory sołtysów i rad sołeckich),
9. Spotkań OSP,
10.Zebrania Zamojsko-Roztoczańskiego Związku Gmin.



--  6  --

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Piotr  Palikot  poruszył  sprawę  pomocy  dla  Państwa  Zimków  informując, 
że mieszkańcy zebrali 1.800,-zł. Ponadto parafia zebrała 800,-zł a 2.000,-zł obiecał 
przekazać  Caritas.  Koszty  remontu  są  dosyć  duże.  Blacha  kolorowa  jest  droższa 
o 6,-zł/m². Trzeba pomóc tej rodzinie, chociaż opinie mieszkańców w tej sprawie 
są różne.
Natomiast odnośnie akcji pożarniczej – to jeden strażak wynosił z budynku rzeczy 
a reszta stała i się przyglądała.
Ponadto Pan Palikot zapytał,czy wczoraj była jakaś akcja strażacka na Bożym Darze, 
gdyż ok. godz. 20.00 jeździł samochód strażacki oraz zwrócił się do Pana Wójta, 
by samochody strażackie nie uczestniczyły w wyborach dowożąc wyborców.
Pan Sekretarz wyjaśnił, odnośnie Państwa Zimków, że inspektor powiatowy wydał 
zgodę na remont dachu. Dach ma stawiać Pan Król z Wielączy. Blacha kolorowa 
kosztuje  21  zł/m².  Gmina  planuje  dołożyć  taką  samą  kwotę  jak  dla  Państwa 
Mazurów.
Pan  Palikot  zaproponował,  by  do  remontu  dołożył  się  Pan  Zimek,  który  pracuje 
zagranicą.
Pan Wójt poinformował, że Gmina zakupi materiały a resztą zajmie się rodzina.
Pan Jerzy Mazurek dodał, że również sołtys z Cześnik zbiera środki na pomoc dla tej 
rodziny. Pomoc Gminy powinna być podobna jak dla Państwa Mazurów.
Pan  Sekretarz  zwrócił  uwagę,  że  należy  zmuszać  rodziny  do  ubezpieczania 
budynków.  Natomiast  pomoc  będzie  przekazana  przez  GOPS  w  Sitnie.  Gmina 
zapłaci za blachę a robocizna będzie opłacona ze składek.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  zakupem  blachy  ze  środków 
gminnych.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  tą  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Nastepnie Pan Wójt zwrócił się z prośbą o pełne ukonstytuowanie struktury Rady 
Gminy (Komisje), gdyż sprawą zaczyna interesować się Tygodnik Zamojski.
Pan Janusz Mazurek poruszył  sprawę komunikacji  autobusowej zwracając uwagę, 
że mieszkańcy Czołek nie mają dojazdu do Sitna i do Zamościa.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  również  nie  mają  komunikacji  mieszkańcy  Stanisławki 
i Rozdół. Trzeba się zastanowić nad uruchomieniem dodatkowych kursów busa oraz 
dopłatą  do  komunikacji  MZK.  Skoro  Gmina  dołożyła  35.000,-zł  do  kursu  MZK 
do Cześniki to może trzeba dołożyć do kursu MZK przez Czołki.
Pan  Andrzej  Borowiec  poinformował,  że  Firma  Prometeusz  zgodziła  by  się  na 
uruchomienie kursu za zwrot kosztu zezwolenia na 5 lat, tj. kwotę 1.500,-zł. Jednak 
nie ma gwarancji, że kurs będzie się opłacał gdyż jeżeli wznowi się kurs MZK przez 
Czołki to spadnie opłacalność busa. Bus jeździłby przez Sitno i Czołki.
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Pan  Wójt  zaproponował  spotkanie  z  Dyrekcją  MZK  w  sprawie  komunikacji 
autobusowej.
Następnie  poruszono  sprawy  funkcjonowania  Komisji  ds.  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz sprawę dofinansowania Izby Wytrzeźwień.
Pan  Andrzej  Borowiec  poruszył  sprawę  odszkodowania  dla  rolników  za  szkody 
wyrządzone przez dziki.
Pan Andrzej Juszczak zapytał o temat opłat adiacenckich na Osiedlu w Jarosławcu.
Pan Wójt wyjaśnił, że opłaty te dotyczyć będą nie tylko Osiedla ale całej Gminy.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji

        Protokół Nr V/2011 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 
sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy
10 głosach za, 0 – przeciw i 3 głosach wstrzymujących się.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

Przewodniczący Rady Gminy
    /-/ Edward Tukiendorf
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